
Obecné zastupiteľstvo Závažná Poruba 

 

Zápisnica č. 1/2023 

napísaná zo zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Závažnej Porube 

konaného dňa 30. januára 2023 

 

Prítomní: Vladimír Mlynček,  Mgr. Peter Haviar, Peter Iľanovský, Ivan Jačala, Ing. Martin 

Jurečka, RSDr. Dušan Migaľa, Ing. Katarína Poliaková 

 

1. Schválenie programu  rokovania 

             2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 

             3. Vyhodnotenie uznesenia prijatého na poslednom zastupiteľstve 

   4. Schválenie návrhovej komisie 

   5. Informovanie o poverení zastupovaním starostu obce Závažná Poruba 

   6. Prezentácia projektu nabíjacích staníc elektromobilov 

7. Prezentácia projektu – trate pre beh na kolieskových lyžiach s úpravou     

a zasnežovaním 

8. Správa riaditeľky DSS 

9. Správa o kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky obce Závažná Poruba za 

rok 2022 

10. Štatút obce Závažná Poruba 

11. voľba členov komisií obecného zastupiteľstva 

                                    12. Oprávnenia a interpelácie 

13. Rôzne 

14. Záver 

 

K bodu 1  

Zasadnutie obecného zastupiteľstva otvoril starosta obce Vladimír Mlynček. 

Predložil návrh programu rokovania s tým, že sa prehodí bod číslo 6 z bodom č. 5. Poslanci 

s upraveným programom súhlasili. 

. 

K bodu 2 

Písaním zápisnice bola poverená: Ing. Andrea Uličná 

Overovatelia zápisnice: RSDr. Dušan Migaľa, Ivan Jačala 

 

K bodu 3 

uznesenie č. 35/2022  - splnené 

uznesenie č. 36/2022  - splnené 

uznesenie č. 37/2022  – splnené 

uznesenie č. 38/2022 – splnené 

uznesenie č. 39/2022 – splnené 

uznesenie č. 40/2022 – splnené 

uznesenie č. 41/2022 – splnené 

uznesenie č. 42/2022 – splnené 

uznesenie č. 43/2022 – splnené 

uznesenie č. 44/2022 – splnené 

 



K bodu 4 

Návrhová komisia sa zriaďovať nebude. 

 

K bodu 6 

Projekt nabíjacích staníc elektromobilov  odprezentoval pán Grešo z firmy DURIM s.r.o.. Pre 

obec odporučil AC nabíjaciu stanicu s dvoma výstupmi 22 kW. Projektová dokumentácia by 

stála 400 Eur. Čo sa týka realizácie nabíjacej stanice,  95% by bolo financovaných 

z Európskej únie a štátneho rozpočtu so spoluúčasťou obce  5%. Obstarávacia cena nabíjacej 

stanice je cca 5500 Eur. Udržateľnosť projektu  je 5 rokov. Za toto obdobie by obec  platila 

len servis cca 10 eur do mesiaca a elektrinu bude preplácanú, ak sa nedohodne inak.  

 

Starosta obce 

• Skonštatoval, že náklady nie sú vysoké 

• Nabíjacia stanica by bola umiestnená vedľa garáži na nádvorí pred obecným úradom 

 

Ivan Jačala projekt nabíjacích staníc nepodporí, ostatní poslanci sú za zmenu lokality pre 

nabíjaciu stanicu. Projektom nabíjacej stanice sa obecné zastupiteľstvo bude zaoberať na 

najbližšom zastupiteľstve. 

 

K bodu 5 

Starosta obce oznámil poslancom, že za zástupkyňu starostu obce Závažná Poruba bola 

poverená poslankyňa  Ing. Katarína Poliaková.  

 

K bodu 7 

S projektom „Trate pre beh na kolieskových lyžiach s úpravou a zasnežovaním“ sa začalo 

zaoberať minulé zastupiteľstvo v máji 2022, kde starosta Ing. Pavel Beťko určil aj pracovnú 

skupinu pre tento projekt. 

Ide o bežecké trate s asfaltom pre kolieskové korčule, kolieskové lyže a bicykle v letnom 

období a pre bežecké lyžovanie v zimnom období. V zime by bol tento areál zasnežovaný. 

Projektová dokumentácia bude stáť okolo 13 000 až 14 000 Eur,  kde 90 % by bolo hradených 

ŽSK. Obec by v prípade schválenia tohto projektu zabezpečila spracovanie kompletnej 

projektovej dokumentácia,  výstavba by sa však realizovala po častiach (podľa finančných 

možností obce a získaných externých finančných zdrojov). 

 

Mgr. Peter Haviar 

• Informoval sa kto bude garantom tohto projektu (starosta odpovedal že obec) 

• Ako chce obec zabezpečiť prevádzku? 

• Bol to pozerať odborník na trate? Budú trate spĺňať všetky parametre? 

• Navrhuje zvolať hovor občanov, aby sa k tomuto projektu vyjadrili, keďže ide  veľkú 

investíciu 

• Bude to mať zmysel z hľadiska bežeckého klubu a trénovania na tomto okruhu? 

• Treba premyslieť ako to bude fungovať a kto sa o to bude starať 

 

 

 

 



K bodu 8 

Správu o DSS a ZpS dostali poslanci spolu  s pozvánkou na obecné zastupiteľstvo. Starosta 

obce navrhol, aby v budúcnosti bola správa predkladaná až v marci, keď budú známe 

výsledky hospodárenia za predchádzajúci rok. 

 

Ing. Katarína Poliaková 

• Informovala sa o stave plošiny v DSS a ZpS (Mgr. Andrea Hodžová – plošina je stále 

poruchová, mala by prejsť kompletnou rekonštrukciou, ktorá by stála 10 000 – 15 000 

Eur) 

• Vonkajší priestor by bolo dobre upraviť (Mgr. Andrea Hodžová – zadná časť je 

komplet oplotená, ak sa nájdu finančné prostriedky, bolo by dobre oplotiť aj prednú 

časť) 

 

Peter Iľanovský 

• Prečo stravu do DSS a ZpS nedodáva naša Školská jedáleň? (Mgr. Andrea Hodžová – 

v zariadení sa nachádzajú klienti, ktorí majú špeciálne diéty, momentálne sa jedná o 7 

druhov diét, na toto je potrebná diétna sestra. Školská jedáleň nemá ani kapacitu na 

toľko obedov) 

 

RSDr. Dušan Migaľa 

• Rok čo rok zvyšujeme poplatky, aká je prognóza v tomto roku? (všetko záleží od cien) 

• Ako ideme znížiť dlh za minulé roky? (prístavba zariadenia o 10 miest) 

• Skonštatoval, že komunikácie obce a sociálneho zariadenia je veľmi dobrá 

• Na účely sociálneho zariadenia treba zakúpiť automobil 

• Kuchyňu treba zrenovovať 

 

Starosta obce 

• V zariadení ide momentálne len jedna pec, musíme sa zamyslieť nad vykurovaním  

• Na základe finančnej rezervy a finančných možností rozpočtovaných v tomto roku 

budeme prehodnocovať požiadavky pani riaditeľky  

 

Ivan Jačala 

• Už druhé volebné obdobie sa rieši plošina v zariadení, ktorá sa môže momentálne 

využívať len v nevyhnutných prípadoch 

• Plošinu by bolo treba riešiť prioritne 

 

Správu zobrali poslanci na vedomie. 

 

K bodu 9 

Správu o kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky obce Závažná Poruba obdržali poslanci 

niekoľko dní pred konaním sa obecného zastupiteľstva 

 

Mgr. Peter Haviar 

• Správa ho zaskočila 

• Prečo neboli skontrolované opatrenia (Ing. Iveta Jurečková – v súlade so zákonom 

o finančnej kontrole č. 357/2015 sa kontrola plnenia opatrení vykonáva hlavným 



kontrolórom osobitnou kontrolou, ktorá je už naplánovaná v I. polroku 2023 na 

základe schváleného plánu kontrol. Predmetom tejto kontroly bude, či boli starostom 

obce uložené kontrolórkou navrhované opatrenia a ako boli splnené.) 

• Kontrola za tretí štvrťrok nebola vykonaná (Ing. Iveta Jurečková- v pláne práce na 

prvý polrok 2023 je naplánovaná kontrola za I. polrok 2022, t.j.  3. a 4. štvrťrok 

naraz). Dôvod jej nevykonania bol vysvetlený tak, že koncom roku bola metodická 

pomoc poskytovaná kontrolórkou novej ekonómke obce vysoko nad rámec bežnej  

pomoci. 

 

Nakoľko novozvolení poslanci nemajú k dispozícii podrobné Správy o výsledkoch kontrol 

vykonaných v roku 2022 predkladaných zastupiteľstvu a pretože ročná správa o činnosti HK 

zhrnula činnosť a nezaoberala sa kontrolami podrobne, hlavná kontrolórka  Iveta Jurečková 

pošle tieto správy novým poslancom elektronicky. 

 

Starosta obce 

• Poďakoval hlavnej kontrolórke obce za pomoc pri zaúčaní už druhej účtovníčky obce, 

v tomto období uzávierky je jej pomoc veľmi vzácna a dôležitá.  

 

Mgr. Peter Haviar 

• Poznamenal, že nájomná zmluva s COOP Jednotou, ktorej predmetom je nájom 

pozemku za účelom výstavby „námestia“ je pre obec nevýhodná vzhľadom na 

niektoré body v zmluve. Obec  vynaložila veľké množstvo finančných prostriedkov na 

výstavbu námestia  na danom pozemku a zmluvu na dobu neurčitú  s možnosťou 

výpovede bez uvedenia dôvodu nepovažuje za správnu výhodnú pre obec. (starosta 

obce – vyzveme zástupcov COOP Jednoty k dodatku k zmluve tak, aby sa nájom 

dohodol na dobu určitú najmenej na 20 rokov). 

• Taktiež vytkol, prečo nie je ťarcha na pozemok pred COOP jednotou napísaná na liste 

vlastníctva (Ing. Iveta Jurečková – nakoľko k zápisu ťarchy je potrebné spracovať 

geometrický plán, ktorý bude súčasťou kolaudácie stavby, dohodne sa právo tohto 

zápisu v dodatku alebo novej nájomnej zmluve) 

• Chce vedieť kedy a či bola obcou zaslaná písomná žiadosť na žiadosť o finančné 

prostriedky na rekonštrukciu strechy na Základnej škole Milana Rúfusa a či bola obci 

doručená na túto žiadosť odpoveď. 

 

RSDr. Dušan Migaľa 

• V správe sa dočítal o návrhu zníženia nákladov na vydávanie Porubských novín, kde 

sa odporúča, aby sa vydávali  ako v minulosti čiernobielo, Porubské noviny plne 

farebné stoja cca 1250 Eur a čiernobiele cca 850 Eur. Stojí tento rozdiel za to, aby sme 

sa vrátili v k minulosti? 

• Ako ideme znížiť náklady? Znížiť počet výtlačkov? Znížiť počet strán? Rozhodnime 

akou cestou sa ideme vydať. Kto sa podujme pomáhať šéfredaktorovi? (starosta – 

Porubské noviny budú vychádzať v takej podobe ako doteraz) 

 

Peter Iľanovský 

• Treba osloviť 3 firmy za koľko by vedeli vytlačiť Porubské noviny  

 



Starosta obce 

• Starosta obce poďakoval hlavnej kontrolórke obce za celoročnú prácu, ktorú vykonala 

svedomito a dopodrobna. 

 

Poslanci správu o kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky obce Závažná Poruba za rok 2022 

zobrali na vedomie. 

 

K bodu 10 

RSDr. Dušan Migaľa navrhol doplniť do novoprijímaného  Štatúte obce odmenu aj za 

udelenie čestného občianstva vo výške  500 Eur. Starosta obce dal hlasovať za tento návrh, 

poslanci navrhovanú zmenu neschválili. 

Následne poslanci Štatút obce schválili v navrhovanom znení.  

 

K bodu 11 

Starostovi obce mal byť predložený pred obecným zastupiteľstvom návrh na členov komisií 

zriadených pri obecnom zastupiteľstve. Návrh mu predložený nebol. 

 

Ing. Martin Jurečka navrhol členov komisie životného prostredia, výstavby, ochrany 

verejného poriadku a dopravy: 

Ing. Martin Jurečka, Ivan Jačala, Lenka Jurečková, Peter Lešťan, Monika Haviarová 

 

Ing. Katarína Poliaková navrhla členov komisie finančnej, regionálneho rozvoja a správy 

majetku: 

Ing. Katarína Poliaková, Lucia Bačíková, Iveta Niňajová, Gabriela Vretenárová, Pavel Baráni 

ml., Pavel Baráni st., Peter Iľanovský 

 

Starosta obce navrhol členov do komisie vzdelania, zdravia, kultúry, športu a sociálnych vecí: 

Ing. Michaela Mlynčeková, Mgr. Andrea Hodžová, RSDr. Dušan Migaľa 

 

Starosta obce následne dal hlasovať o uznesení pre všetky komisie. Mgr. Peter Haviar navrhol 

hlasovať o každej komisii zvlášť.  

Peter Iľanovský poznamenal, že keďže je Ing. Katarína Poliaková zástupkyňa starostu, 

nemala by byť v komisii finančnej, regionálneho rozvoja a správy majetku, nakoľko to 

členovia považujú za stret záujmov, na miesto Ing. Kataríny Poliakovej navrhuje Máriu 

Kováčovú. 

 

Po zmenách navrhnutých poslancami zvolili členom komisie poslanci  jednohlasne.  

 

K bodu 12 

Ivan Jačala 

• Obec by mohla zabezpečiť pre poslancov aktuálne knihy o samospráve (starosta – áno 

zabezpečíme) 

 

Ing. Martin Jurečka 

• Mali by sme upozorniť občanov na otváracie hodiny pošty na Podbrezinách, nakoľko 

bola niektoré dni zatvorená a naši občania o tom nevedeli (starosta – zavoláme 



vedúcej pošty na Podbrezinách, aby nás informovala o každej zmene v otváracích 

hodinách) 

• Prenajatá plocha Penziónu Zivka zasahuje do otočky autobusu, bolo by dobré skrátiť 

chodník smerom k Medokýšu, aby sa autobus v budúcnosti mal kde otáčať (pozemok 

Pozemkového spoločenstva Luhy) 

 

K bodu 13 

Starosta obce 

• Čakáme na vyúčtovanie elektriny 

• Kompenzáciu za peletky v Základnej škole prisľúbilo Ministerstvo školstva, ale 

kompenzáciu za peletky na vykurovanie obecného úradu, materskej školy a hasičskej 

zbrojnice  štát nerieši 

• Na ulici Za ohradami bolo namontované zrkadlo, na Novú ulicu ku súpisnému číslu 

292 umiestnime zrkadlo v jarných mesiacoch, nakoľko tam treba zabetónovať stĺpik 

na ktorom bude osadené 

• Od marca bude vývoz papiera z domácností, do každej domácnosti pracovníci obce 

doručili modré vrece s pokynmi 

• Projekt na výmenu spotrebičov v školskej jedálni – v krátkej dobe bude podpísaná 

zmluva o poskytnutí NFP, bude sa môcť prejsť k realizácii projektu  dodaním 

spotrebičov  verejne obstaraným dodávateľom.  

 

Ivan Jačala  

• Nádoby na papier máme odložené? (starosta – áno) 

 

Ján Broska (občan) 

• Informoval sa o projekte šaletov (apartmánového domu) pozemkového spoločenstva 

Luhy (Ing. Martin Jurečka – prebieha územné rozhodnutie na Spoločnom stavebnom 

úrade v Liptovskom Mikuláši, všetky stanoviská boli súhlasné, viac o tomto projekte 

sa členovia Pozemkového spoločenstva Luhy dozvedia na valnom zhromaždení, ktoré 

sa bude konať v Kultúrnom dome) 

• Informoval sa o komasácii  v Liptovskom Jáne  a o doplnku k územnému plánu č. 2 

obce Závažná Poruba (starosta – doplnok č. 2 k územnému plánu našej obce sa 

pripravuje. Obec rokuje so zhotoviteľom doplnku k územnému plánu spolu s Urbárom 

Závažná Poruba PS a s Pozemkovým spoločenstvo Luhy) 

 

Na záver Starosta obce pozval všetkých prítomných na Deň Pokánia, ktoré sa bude konať 

5.2.2023 v Evanielickom kostole v Závažnej Porube. 

 

Zapísala Ing. Andrea Uličná 

Závažná Poruba 1.2.2023 

         Vladimír Mlynček 

            starosta obce 

 

Overovatelia zápisnice:  Ivan Jačala     ................................ 

 

      RSDr. Dušan Migaľa   ............................. 


